
Komisja Porządku Publicznego, Zdrowia, 

Spraw Społecznych i Samorządowych

2 lutego 2023 r.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik
Dzień dobry Państwu. Wybiła godzina 16:00. W takim razie bardzo serdecznie Państwa 
witam. Otwieram posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Zdrowia i Spraw Społecznych i 
zgodnie z ustawą z dnia 7 października 2022 roku artykuł 77 jestem zobowiązana zapytać 
Państwa w jawnym głosowaniu, czy wyrażacie Państwo zgodę na zdalny tryb dzisiejszego 
procedowania naszej Komisji. Bardzo proszę, kto z Państwa jest przeciw? Nie widzę. Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Uważam, że możemy w takim razie prowadzić Komisję w trybie 
zdalnym. Dziękuję serdecznie. Witam bardzo serdecznie. Nie widzę Pana Prezydenta, jest 
Pani Przewodnicząca Rady Miasta Pani Barbara Konieczna. Witam serdecznie wszystkich 
naczelników, dyrektorów jednostek miejskich, kierowników, jak również widzę Panią  
przedstawicielkę Rady Seniorów. Bardzo mi miło. Dzień dobry, widzę Panią Przewodniczącą, 
teraz już tak, jest. Serdecznie Państwa witam i w zasadzie teraz dopiero otwieram tak 
naprawdę posiedzenie naszej komisji. W porządku obrad, który mamy, może jeszcze wrócę 
jednak do potwierdzenia obecności na dzisiejszej Komisji, co jest również bardzo ważne w 
trybie zdalnym. Bardzo proszę, Pani Radna Lidia Gajdas.

Radna Lidia Gajdas

Tak, jestem.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję. Pani Radna Ola Siembiga.

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga

Jestem.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Pan Radny Grzegorz Gwóźdź.

Radny Grzegorz Gwóźdź

Dzień dobry, jestem.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję. Pan Radny Maciej Jędrzejko.

Radny Maciej Jędrzejko

Jestem, dzień dobry.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dzień dobry. I czy już dojechała Pani Wiceprzewodnicząca Ania Krzystyniak? Jeszcze nie, 
jedzie, bo ma kłopot z laptopem, z połączeniem.

Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Konieczna

Przepraszam, Pani Przewodnicząca, tak my ją tutaj już próbujemy zalogować (niewyraźne), 
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tak, za chwilkę się włączy.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję serdecznie. W takim razie przechodzimy do porządku obrad. Bardzo Państwa proszę 
o wyrażenie zgody na dołączenie do dzisiejszego porządku obrad w punkcie 9A, projektu 
uchwały pod tytułem w sprawie określenia zadań powiatu z zakresu rehabilitacji społecznej, na 
finansowanie których w 2023 roku przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, przekazanych w formie zaliczki. Czy ktoś z Państwa jest przeciw? 
Nie widzę. Kto się wstrzymał? Też nie widzę. Dziękuję uprzejmie. W takim razie przechodzimy 
do porządku obrad, który otrzymaliśmy z poprawką wprowadzenia punktu 9a o treści, który 
przed chwilą przeczytałam. Czy macie Państwo jakieś uwagi do protokołu z naszej, z 
posiedzenia naszej komisji z dnia 5 grudnia 2022 roku?  Nie widzę. Uważam, że protokół 
zostaje przez Państwa przyjęty. W punkcie czwartym naszego porządku obrad mamy 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Prezydenta Miasta Tychy z 
działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Jest Pan Naczelnik Bezpieczeństwa, 
Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. Bardzo uprzejmie proszę 
Pana Janusza Sojkę.

Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Janusz Sojka

Dziękuję serdecznie. Proszę Państwa, zgodnie z artykułem 38a ustawy o samorządzie 
powiatowym w celu realizacji zadań starosty, w naszym przypadku jest to Prezydent Miasta, 
bo mamy miasto na prawach powiatu w zakresie zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, 
inspekcjami i strażami oraz zadań określonych w ustawach w zakresie porządku i 
bezpieczeństwa obywateli Prezydent ma obowiązek utworzyć Komisję Bezpieczeństwa, której 
jest z mocy ustawy przewodniczącym. U nas funkcjonuje taka Komisja na podstawie 
Zarządzenia Pana Prezydenta numer 0050/22 z 10 lutego. Proszę Państwa, no jak już 
powiedziałem, Przewodniczącym Komisji z mocy ustawy jest Pan Prezydent. W skład Komisji 
Bezpieczeństwa wchodzi dwóch Radnych delegowanych przez Radę Powiatu. W naszym 
wypadku jest to Rada Miasta i jest to Pani Barbara Konieczna, Przewodnicząca Rady Miasta i 
Pani Lidia Gajdas, Radna Rady Miasta Tychy. Później z mocy ustawy prezydent ma prawo 
wyznaczyć trzy osoby, które włącza do Komisji Bezpieczeństwa, więc jedną z tych osób 
jestem ja, drugą był Piotr Szojda, Komendant Straży Pożarnej, trzecią Komendant Straży 
Miejskiej Ryszard Polcyn. Z mocy ustawy również ma być dwóch reprezentantów Komendanta 
Miejskiego Policji. W naszym przypadku jest to Roman Fitrzyk Komendant i Paweł Rybarczyk, 
jego pierwszy zastępca. Jak również z mocy ustawy członkiem Komisji musi być osoba 
wyznaczona przez prokuratora okręgowego. W naszym przypadku jest to Pani Maria Paszek, 
Prokurator Rejonowy w Tychach. I to są tacy najważniejsi członkowie Komisji 
Bezpieczeństwa, to są członkowie z prawem głosu. Natomiast do Komisji Pan Prezydent 
powołał jeszcze dodatkowe osoby z tak zwanym głosem doradczym. Ja już może nie będę 
dokładnie czytał z funkcji, bo Państwo doskonale znacie te osoby, ale odczytam kto to jest. To 
jest Dorota Otok, Izabela Rodak, Artur Kruczek, Iwona Rogalska, Marcin Staniczek, 
Agnieszka Lyszczok, Iwona Bińkowska, Sławomir Mrugała, Maria Losko, Anna Warzecha. 
Proszę Państwa, zgodnie z regulaminem Komisja odbywa się raz na kwartał, czyli cztery razy 
w roku. W ubiegłym roku odbyły się cztery Komisje Bezpieczeństwa. Pierwsza Komisja była 
odrobinę oczywiście na wniosek na wniosek członków Komisji była zmieniona. Praktycznie 
cała Komisja została poświęcona omówieniu problemu uchodźców. No wiadomo, zaczęła się 
wojna na Ukrainie, do nas zjechało dość dużo tych uchodźców, no szereg problemów, szereg 
różnych spraw, które trzeba było rozwiązać. Ale, ale że tak powiem teraz już po roku czasu 
muszę powiedzieć, że daliśmy Radę, że wszystko zostało w miarę jakoś tam poukładane bez 
większych problemów. Generalnie już na każdej dalszej Komisji zawsze był ten problem 
uchodźców omawiany jako pierwszy, jako priorytetowy, żeby po prostu rozwiązywać problemy 
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tych ludzi. Ponadto Komisja zajmowała się, no trudno mi tutaj, bo dostaliście Państwo szeroki 
materiał.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Materiały, tak. Otrzymaliśmy, Panie Naczelniku bardzo szczegółowe, więc ja myślę, że tego 
szczegółowego omawiania bym oszczędziła, nartomiast chciałabym prosić też o dyskusję, o 
zapytania, które na pewno będą skierowane do Pana Naczelnika. Jeśli można to tak. 

Ja jeszcze (niewyraźne)...

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Tak, proszę, proszę.

Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Janusz Sojka

(niewyraźne).

Tak, tak, proszę, proszę.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Nie, proszę mówić.

Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Janusz Sojka

Na zakończenie chciałem powiedzieć, że wszystkie dokumenty związane z tą działalnością 
Komisji są u mnie w Wydziale Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. One są do 
wglądu, tam są wszystkie sprawozdania, wszystkie wnioski i to jest wszystko dostępne u 
kierownika kancelarii niejawnej u pani Małgorzaty Bujały-Samonek jakby ktokolwiek z Państwa 
chciał szczegółowo się zapoznać, to zapraszam serdecznie, aczkolwiek jeżeli teraz są do 
mnie jakieś pytania, to bardzo proszę o pytania.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję serdecznie. Widzę, że jest z nami Pan Prezydent Maciej Gramatyka. Również nie 
przywitałam przedstawiciela Policji, bardzo serdecznie witam. Otwieram dyskusję. Bardzo 
proszę. Jeśli mogę pierwsza to mam zapytanie, czy w tym materiale wnioskowano o 
monitorowanie "Mariny", czy w tej sprawie coś zostało zrobione?

Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Janusz Sojka

To znaczy w tej sprawie uznaliśmy po szczegółowej analizie możliwości łączy, że nie zostanie 
to podłączone do monitoringu miejskiego ze względu na wysokie koszty bo tam by trzeba było 
ciągnąć po prostu światłowód przez półtora kilometra albo i dalej. Dlatego odstąpiono. 
Natomiast jest tam monitoring wewnętrzny, gdzie wszystko się nagrywa i można to odtwarzać 
ale też później już nie było takiej potrzeby, bo Policja po prostu dała swoją dyslokację służby i 
tam już to zostało, że tak powiem tam ten problem całkowicie rozwiązany.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję. Mam jeszcze drugie pytanie, bo jak długo jestem tak długo walczymy z Wodami 
Polskimi, jak również spółką poprzednią o czyszczenie, koszenie, o oczyszczenie w ogóle 
naszych potoków, które w Tychach mamy. I taka niemoc również z tego sprawozdania 
wypłynęła, że jak zwykle nie ma pieniędzy. Mam pytanie, czy kiedyś w tym Wodach Polskich 
będą pieniądze, żeby te, że tak powiem, potoki były nareszcie czyste, a nie tak zaśmiecone 
jak są i pytanie jeszcze mam jedno przy tych potokach przy okazji. Czy coś wiadomo, że są 
czynione jakiekolwiek kroki w celu oczyszczenia tego zrzutu z Łazisk do Gostynki. Czy jest 
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jakaś, czy coś się dzieje w tej sprawie?

Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Janusz Sojka

To znaczy, kiedy Wody Polskie zaczną realizować swoje zadania, to trudno mi na to pytanie 
odpowiedzieć, bo to jest pytanie do Wód Polskich.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Wiadomo.

Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Janusz Sojka

Natomiast my to stale monitorujemy. To znaczy co roku robimy przegląd całych naszych 
cieków wodnych jakie są w Tychach, robimy to z udziałem z przedstawicielami Wód Polskich.
Z tego jest sporządzany protokół. W tym protokole piszemy to wszystko, co jest złe, co jest 
dobre, co zostało zrobione, co nie zostało zrobione. Ten protokół jest podpisywany przez 
dyrektora Wód Polskich. Także on doskonale wie, co jest do zrobienia, natomiast cały czas 
tłumaczą się no środkami, że nie mają, nie mają środków. Natomiast na tą chwilę, jeżeli 
chodzi o wody płynące z Łazisk, to nie mam wiedzy, ale no raczej jak nie mam wiedzy to 
znaczy, że tam się nic nie robi.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Nic nie dzieje się w tej sprawie. Ja wczoraj rozmawiałam z mieszkańcami jednej z dzielnic 
właśnie, to znaczy z jednej z dzielnic, wiadomo której, bo chodziło o Gostynkę. Mówiono już, 
że jednak nie do końca także są miejsca, gdzie wały nie są całkowicie, że tak powiem okej, że 
tam szalunek puszcza, że,  nie wiem, nie widziałam tego, tylko wczoraj odebrałam też od nich 
taką informację, ale to tak. I jeszcze chciałam zapytać, jak sobie poradzimy z tą dużą ilością 
osób, które mają wyroki sądowe i mają je odpracować w pracach społecznych, bo taka też 
tam jest u Państwa informacja w tym sprawozdaniu, że jest ich teraz bardzo dużo. I czy 
jesteśmy w stanie ich zagospodarować? 

Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Janusz Sojka

To znaczy, no musimy, ustawodawca nam daje takie polecenie. Najwyżej będą czekać w 
kolejkach, ale musimy to zrobić, bo to jest zadanie skierowane do Prezydenta Miasta. 
Natomiast skąd ta ilość? Ja Pani odpowiem skąd ta ilość, ta ilość jest to, że teraz również 
dzieci będą wskazywane na prace społecznie użyteczne. Ja ten temat właśnie podnosiłem też 
na Komisji Bezpieczeństwa, bo ja uważam, że dziecko to jest, no obiekt, no może źle się 
wyraziłem obiekt, ale szczególny, przecież dziecko trzeba pilnować, trzeba pilnować, żeby 
sobie nie zrobiło krzywdy, żeby komuś nie zrobiło krzywdy. No ja sobie tego generalnie nie 
wyobrażam, ale jest taki plan, że no jeszcze nie wiem, bo to nie chciałbym tutaj, albo się tym 
będzie zajmował MOPS albo MCO, dlatego, że no ja nie widzę innej możliwości żeby te dzieci 
odbywały karę ograniczenia wolności w postaci prac społecznie użytecznych gdzie indziej, no 
bo jak takie dziecko zatrudnić jak ono ma obowiązek szkolny a potem jeszcze musi pracować 
bo sąd go skazał na jakieś prace, tak. No wypadałoby, żeby ono tą karę odbywało w szkole, 
po prostu w szkole tam gdzie się uczy żeby po zajęciach odbywało tą karę gdzie jest skazane 
po prostu. No to tak dziwnie brzmi. Ja powiem szczerze, że no nie wypada mi komentować tej 
ustawy. To jest ta ustawa pana wiadomo którego ministra. No nie będę tego komentował, 
natomiast no musimy sobie z tym poradzić. No cały czas myślimy na ten temat. Ja nawet 
dzisiaj z panią sekretarz na ten temat rozmawiałem w Urzędzie Miasta i szukamy rozwiązań.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję bardzo. Logistycznie bardzo trudne. Bardzo proszę, kto z Państwa chciałby zadać 
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pytanie? Nie widzę. Dziękuję bardzo. W takim razie dziękuję, Panie Naczelniku. Przechodzimy 
do głosowania. Kto z Państwa jest przeciw pozytywnemu zaopiniowaniu sprawozdania z 
Komisji Bezpieczeństwa za ubiegły rok? Nie widzę. Kto z Państwa wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję bardzo. Wszyscy przyjęliśmy to jednogłośnie. Przechodzimy do punktu 5, działalność 
Środowiskowego Domu Samopomocy "Mozaika" w Tychach. Jest z nami Pani Kierownik 
Joanna Kucharczyk. Bardzo serdecznie proszę nam króciutko. Mamy materiały również, ale 
proszę w paru zdaniach nam przybliżyć Państwa pracę.

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy "Mozaika" Joanna Szybalska-
Kucharczyk

Dzień dobry, dzień dobry Państwu. Jeżeli mogłabym się posiłkować, bo w zeszłym roku 
odpowiedzieliśmy 25-lecie działalności naszego ośrodka i mamy przygotowaną taką 
prezentację, która że tak powiem, pokaże naszą działalność ośrodka. Czy ja będę mogła 
przedstawić?

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Tak, tak bardzo proszę.

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy "Mozaika" Joanna Szybalska-
Kucharczyk

To bardzo bym prosiła Pani Ewo.

(w tle słychać muzykę)

Coś się chyba zacięło, Pani Ewo?

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękujemy bardzo.

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy "Mozaika" Joanna Szybalska-
Kucharczyk

Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Widać oczywiście, że ośrodek żyje pełną piersią, że tak powiem i rzeczywiście, mam tylko 
pytanie, bo Pani mówi 200 osób, no ja trochę pamiętam, bo długo jestem już, więc pamiętam 
wcześniejsze lata. Czy ta rotacja jest duża, bo na początku była dość duża ta rotacja tych 
osób.

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy "Mozaika" Joanna Szybalska-
Kucharczyk

Tak, tak.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Teraz jaka? 

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy "Mozaika" Joanna Szybalska-
Kucharczyk

Ja w środku pracuję od 2017 roku i tak sobie pozwoliłam taką właśnie statystykę zrobić jak to 
wyglądało w przeciągu tego okresu do 2022. Przez ten okres od 2017 do 2022 roku objęliśmy 
wsparciem 60 osób. Na 31 grudnia 2022 mieliśmy 20 osób, więc jakby 40 osób w ciągu 5 lat 
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no przeszło rehabilitację w naszym ośrodku, jedni krócej, drudzy dłużej, z różnych powodów 
rezygnując, bo to wiadomo, jeżeli to były osoby, które gdzieś tam dłużej chodziły, no też 
postąpiły z wiekiem, więc czasami jakieś obciążenia somatyczne wchodziły w grę no bądź też 
niektórzy stawali na tyle na nogi, że byli w stanie podjąć zatrudnienie. Również w ciągu tych 5 
lat 5 osób u nas znalazło zatrudnienia czy to na otwartym rynku pracy, czy w zakładzie pracy 
chronionej. Część osób była hospitalizowana. No różne są te powody rezygnacji z naszego 
ośrodka, tak jak tam pisałam w tych materiałach. Obecnie w związku z tym, że rozporządzenie 
o Środowiskowych Domach Samopomocy nakłada standardy, które ośrodek powinien spełnić, 
my te standardy już od tego roku spełniamy zgodnie z wymogami rozporządzenia, musieliśmy 
zmniejszyć nasz ośrodek o dwie osoby, o dwa miejsca, ale dzięki staraniom Urzędu Miasta 
Tychy rozbudowujemy się i już w tym roku ta rozbudowa, już w zeszłym roku była podpisana 
umowa, natomiast ma w tym roku ta rozbudowa nastąpić faktycznie. Więc jeżeli będziemy 
mieli o jedno pomieszczenie więcej, fajną, dużą salę terapeutyczną o powierzchni 36 metrów 
będziemy się starali, żeby te dwie osoby z powrotem pozyskać, te dwa miejsca.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Bo są oczekujące, rozumiem osoby.

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy "Mozaika" Joanna Szybalska-
Kucharczyk

Są oczekujące, tak. Na 31 grudnia mieliśmy 7 osób w kolejce.

Na ten rok będziemy chcieli zrobić tak, bo są to osoby, które nie mają wydanej decyzji 
administracyjnej na oczekiwanie do naszego ośrodka, ale jestem właśnie w trakcie procedur 
załatwień z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej, żeby takie decyzje też wychodziły, żeby 
była łatwiejsza potem droga do wydania decyzji na pobyt u nas.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję serdecznie. Czy Państwo macie zapytania do Pani Kierownik? Czy Państwo znacie 
ten ośrodek w ogóle, no teraz poznaliście, ale kto był w ośrodku? Pewnie nikt poza mną i 
pewnie Panią Przewodniczącą. Dobrze, dziękuję serdecznie w takim razie...

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy "Mozaika" Joanna Szybalska-
Kucharczyk

Zapraszam do nas, jeżeli ktoś jest zainteresowany, bardzo zapraszam, mogę pokazać z 
bliska.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję bardzo. Serdecznie dziękuję. W takim razie przechodzimy do punktu 6, informacja o 
programie ochrony zdrowia psychicznego u dzieci, realizacja, podmioty w mieście. Temat w 
materiałach został nam przedstawiony przez Wydział Zdrowia, został nam przedstawiony 
przez Miejskie Centrum Oświaty, a przede wszystkim przez Poradnię też Psychologiczno-
Pedagogiczną. I bardzo proszę Panią Wiceprzewodniczącą, Anię Krzystyniak o zabranie 
głosu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Radna Anna Krzystyniak

Dzień dobry Państwu, witam się z Państwem i przepraszam za moje spóźnienie, które 
wyniknęło, że wysokie technologie mnie po prostu pokonały w pewnym momencie. Tak, 
Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna jest jednym z tych podmiotów, które realizują 
działania na rzecz ochrony zdrowia psychicznego u dzieci i młodzieży. I dostaliście Państwo w 
materiałach takie tabele, w których są zawarte zarówno jakie są to działania i jaka ilość jest 
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odbiorców tych działań. Przede wszystkim poradnia oprócz działań diagnostycznych 
interwencji i terapii, realizuje taką działkę edukacyjną i wspierającą, którą prowadzi na trzech 
jakby poziomach odbiorców. Jednym z poziomów odbiorców są to dorośli, czyli rodzice i 
nauczyciele. Tutaj bardzo nam zależy, żeby wyposażać zarówno dorosłych, jak i nauczycieli w 
taką wiedzę, która będzie mogła stanowić taką no wczesne ewentualnie obserwowanie czy 
wykrywanie jakichś zaburzeń po to, żeby no nie dochodziło do ich pogłębiania i żeby dzieci nie 
wymagały już potem bardziej takiej skomplikowanej, że tak powiem procedury, więc ta 
wczesna profilaktyka i taka czujność i uważność na to, jakie dzieci wysyłają sygnały, że coś w 
tym obszarze zdrowia psychicznego się z nimi dzieje nie tak, no najlepiej tutaj mogą zauważyć 
osoby, które najwięcej czasu spędzają z dziećmi i no najwięcej mają okazji do obserwacji ich 
zachowań. Tutaj, jeżeli chodzi o osoby dorosłe, to zarówno zajęcia odbywają się na terenie 
Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, jak i również pracownicy poradni udzielają zarówno 
porad jak i wsparcia w postaci prelekcji warsztatów zarówno dla dorosłych, jak i dla 
nauczycieli. Jeżeli chodzi o odbiorców tych, do których też często skierowana jest ta pomoc, 
czyli mówimy tu o dzieci i młodzieży, to ta profilaktyka zaczyna się już na etapie dzieci 
przedszkolnych. Sama osobiście prowadzę takie zajęcia z dziećmi, które się nazywają "Spokój 
i uważność żabki", które już mają jakby wyposażyć małe dzieci w takie umiejętności 
koncentracji na oddechu, relaksacji, ewentualnie stawianiu granic, mówieniu  o swoich 
potrzebach i uważam, że to jest bardzo cenne i bardzo ważne, żeby już właśnie od tych 
najwcześniejszych lat kształtować taką postawę kiedy dzieci są świadome, przede wszystkim 
tego, co się z nimi dzieje, ale przede wszystkim też mają umiejętność stawiania granic i 
mówienia o swoich potrzebach. Mamy taką informację zwrotną, że, i przede wszystkim 
widzimy to, że naprawdę małe dzieci wbrew pozorom bardzo pięknie potrafią identyfikować 
różne stany emocjonalne, potrafią dzielić się swoimi przeżyciami i ta ich samoświadomość 
bardzo rośnie. Kolejną grupą odbiorców są dzieci szkół podstawowych i również na terenie 
szkół odbywają się liczne warsztaty, które państwo macie szczegółowo wymienione tutaj w 
tych tabelach, nie chciałabym przedłużać i jakby tutaj konkretnie wymieniać, natomiast 
faktycznie te liczby robią wrażenie i szkoły bardzo chętnie kontraktują te zajęcia dla dzieci 
szkół podstawowych. Jeżeli chodzi o kolejny poziom kształcenia szkoły podstawowe, to tutaj 
również tam na zapotrzebowanie szkół, a ci z kolei też wsłuchują się w głos młodzieży i 
również na tym poziomie są prowadzone różne warsztaty. Często są też już to działania o 
charakterze interwencyjnym jeżeli się coś wydarza, to już są bardziej właśnie interwencje. 
Więc wydaje mi się, że tutaj w obszarze ochrony zdrowia psychicznego u dzieci i młodzieży i 
tych działań profilaktycznych, no poradnia jest takim jednym z podmiotów oczywiście w 
mieście, bo z tej dokumentacji, którą otrzymaliśmy tutaj na posiedzenie Komisji, widzimy, że 
jesteśmy jednym z podmiotów, ponieważ wiele innych również w mieście działa na rzecz 
właśnie ochrony zdrowia psychicznego u dzieci i młodzieży. Natomiast ja tu chciałam właśnie 
się jakby zaprezentować to, co robi poradnia, która jest też takim moim miejscem, w którym 
na co dzień pracuję no i mam po prostu praktyczne doświadczenie. Więc z mojej strony jeżeli 
chodzi o ten temat dziękuję bardzo. Jeżeli są jakieś pytania, chętnie udzielę odpowiedzi.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo Pani Radnej, Pani Wiceprzewodniczącej. Ja natomiast 
mam tutaj jeszcze bardzo ładnie przygotowane też materiały. Jest Pani Naczelnik Iwona 
Bińkowska. I bardzo bym prosiła, bo ja czytając to wszystko nie ukrywam, że moim 
zmartwieniem jest dostępność naszych dzieci do wszystkich poziomów referencyjnych 
pomocy w zakresie psychologii, psychiatrii i tak dalej. I bardzo mnie tutaj zmartwiły te tabele, 
które zobaczyłam, ponieważ no tak naprawdę nas tutaj nigdzie nie ma, czyli jak gdyby u nas ta 
część lecznicza już jest jednak niewidoczna. Bardzo proszę, czy to tak rzeczywiście ja 
odczytałam, Pani Naczelnik jest, to bardzo proszę.
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Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska

Szanowni Państwo, ja też tylko może tak pokrótce, bo Państwo otrzymaliście te wszystkie 
nasze informacje. Jak Państwo widzicie, miasto stara się też prowadzić różne programy, 
różne zadania, które pomagają dzieciakom, które pomagają też osobom, które współpracują z 
dziećmi czy pracują dla dzieci. Jeżeli chodzi o kontrakty NFZ no, to tak jak Państwo macie 
faktycznie podane, u nas w Tychach nie posiadamy takiej poradni. Najbliższa to są Katowice 
właściwie. Troszeczkę pocieszające jest to, że faktycznie nie trzeba długo czekać, ale trzeba 
pojechać do tej poradni, czyli tak jak tutaj, żeśmy mieli, że jak sprawdzałyśmy, to ta 
dostępność jest w ciągu jednego dnia  Lubliniec, Siemianowice Śląskie, Tarnowskie Góry, 
czyli jednak troszeczkę drogi od nas. To są te przypadki i stabilne i właściwie też pilne, bo to 
też jest właściwie jeden dzień. To, co udało nam się uzyskać z informacji z NFZ-u to to, że no 
te kontrakty, które obecnie funkcjonują, będą przedłużone do końca tego roku. Nic nie 
wiadomo jeszcze na temat nowych konkursów, jak one będą wyglądały. Także tu trudno 
cokolwiek na razie wyrokować. Być może któraś z naszych poradni pozyska psychiatrę dla 
dzieci i będzie startowała w takim konkursie z NFZ-u.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Mamy również też informacje Pani Dyrektor Iwony Rogalskiej 
w tym temacie i nie ulega najmniejszej wątpliwości, że wszystkie te dane, które są w tym 
materiale no są bardzo cenne. Wszyscy wszystko robią, żeby ewentualnie pomóc i te 
wszystkie ośrodki, które tutaj są wymienione, te wszystkie działania, to wszystko jest piękne, 
ładnie. Natomiast tak naprawdę zmartwieniem i właściwie temat wywołany jest no tym brakiem 
właśnie pomocy, zarówno ambulatoryjnej jak i też z tym dostępem do zamkniętego lecznictwa 
w razie sytuacji wymagającej interwencji jest trudne. Ja może Państwu powiem jeszcze jedną 
rzecz. W jednej z gazet nie tak dawno ukazała się taka czysta, czysta, że tak powiem 
matematyka, że w 2022 roku Policja odnotowała ponad 2 000 zamachów samobójczych 
wśród dzieci i młodzieży do 18 roku życia. I proszę sobie wyobrazić, że do samobójstw, ale to 
oficjalnie, gdzie ciągle pamiętamy o tym, że część prób samobójczych nigdy nie wyjdzie na 
światło dzienne, bo jest po prostu tak zatajone, prawda? Więc to są te oficjalne. Doszło do 1 
496 prób samobójczych wśród dzieci i młodzieży, a 127 z nich zakończyło się śmiercią. Ja tu 
zerkam jeszcze na ostatnie zdanie tego artykułu, które mnie bardzo zmartwiło, bo okazuje się, 
że również zrobiono sondaż wśród dzieci do pierwszej i drugiej klasy szkoły podstawowej i 
okazało się, że 12% dzieci z drugich klas, 23 z klas szóstych i 37 z klas drugich szkół 
średnich, mówią o poczuciu osamotnienia i braku zainteresowania tym osamotnieniem ze 
strony rodziców. Więc jak gdyby nam ten proces narasta, ponieważ o 150% wręcz w 
porównaniu z rokiem 2017 wzrosła ilość prób samobójczych. Dlatego ten temat dzisiaj istnieje 
na tej komisji, dlatego się tym martwimy i chcielibyśmy po prostu, wiadomo, temat jest, 
problem jest złożony, to nie jest problem tylko i wyłącznie, nie ma jednej twarzy, jednej 
przyczyny, ale no martwimy się tym, że  jest ciężko, że jest ciężko. Otwieram dyskusję, czy 
chciałby ktoś w tym temacie zabrać głos?

Radna Lidia Gajdas

Pani Przewodnicząca, mogę?

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Bardzo proszę.

Radna Lidia Gajdas

Dziękuję serdecznie. Szanowni Państwo, ja mam takie też pytanie, może do Pani Naczelnik 
dlatego, że ostatnio nie wiem, czy Państwo oglądaliście w telewizji na jednym z programów i to 
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nie było dawno, bo to bodajże dwa dni temu, był pokazany happening młodzieży, młodzieży, 
która jakby swoim zachowaniem, ale też buntem takim, chciała zwrócić uwagę na właśnie 
problemy tego typu, o którym my mówimy, a właściwie to tam było tak wprost powiedziane, że 
to próby samobójcze, bo różne niepowodzenia w życiu przez młodzież szkół podstawowych i 
średnich i była mowa o telefonie zaufania, a ta młodzież na tym happeningu, ten młody 
człowiek, który jakby prowadził to wszystko podkreślał jedno, że telefon, który działa, myślę, że 
tutaj była mowa o telefonie ogólnopolskim, że tak naprawdę to nie działa. I powiem Państwu, 
taka moja refleksja, zaraz na to zwróciłam uwagę, że akurat no koło mnie, tam parę domów 
za mną mieszka dziewczyna, która chodzi do szkoły. Poszłam ją zapytać, tak sobie z 
ciekawości, że gdyby właśnie się coś podziało, czy ona wie, gdzie może znaleźć pomoc, gdzie 
może zadzwonić. No i też tak jestem zszokowana, bo powiedziała "nie i nigdy nie słyszała o 
żadnym numerze telefonu i może tutaj byśmy też, nie wiem, jeszcze raz przeanalizowali, jak 
my docieramy do tej młodzieży, może coś, by trzeba było poprawić. No i to pytanie, i moje 
pytanie, a zarzut młodego człowieka, czy ten telefon u nas w mieście naprawdę funkcjonuje? 
Ja nie mówię, że nie, ja się tylko tym podpieram. I właśnie dlatego chcę to przekazać, 
żebyśmy wszyscy się nad tym pochylili,  może po prostu tylko skontrolować, jeżeli działa to 
dobrze, ale ta informacja tej młodej dziewczyny, że ona nigdy nie słyszała o tym telefonie, to 
uważam, że to jest dla nas sygnał, żebyśmy coś poprawili, nie udawadniając sobie jakby, że 
przecież były, nie wiem, ulotki czy coś, nie, tylko to jest sygnał, żeby już coś poprawić, żeby się 
nad tym pochylić, żeby po prostu nie było za późno. No i tu takie pytanie do Pani Naczelnik, 
czy my w ogóle wiemy jak ten telefon nasz działa? Czy jesteśmy pewni tego, że za każdym 
razem ktoś odbierze, no bo, no myślę, że Pani ma największą wiedzę w tym temacie. 
Dziękuję.

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska

Szanowni Państwo, my w mieście nie mamy takiego telefonu. Jest telefon ogólnopolski.
Dziwię się, że dziecko nie wiedziało, ponieważ na lekcjach w szkole co roku na lekcjach 
wychowawczych te telefony wszystkie są podawane. Moje dzieci mają je zapisane w 
zeszytach, są podawane na lekcjach wychowawczych, także troszeczkę dziwię się, że tutaj 
dziewczynka nie wiedziała.

Radna Lidia Gajdas

Tak, tak, no tak, Pani Naczelnik, tylko ja właśnie chcę zwrócić na to uwagę, że żebyśmy nie 
myśleli teraz nad tym, czy sobie nie wyrzucali, bo nikt z nas, ani ja, ani Pani, ani członkowie 
Komisji, nikt nigdy nie chce jakby, żeby się coś wydarzyło, żeby się komuś działa krzywda, 
tylko żeby się pochylić, może by trzeba coś poprawić, tak. Jeżeli jeden uczeń nam mówi, że on 
o tym nie wie no to być może trzeba by było zrobić coś więcej, żeby dotrzeć. No bo jeżeli, nie 
wiem, nie chcę mówić, że jedno życie uratowane, bo nie chcę już w to brnąć. Natomiast bym 
prosiła, żebyśmy jeszcze raz się powielili, może zrobić jakąś większą kampanię, nie wiem, 
może gdzieś w budynkach szkoły, żeby ten numer bardziej był dostępny. Może, nie wiem, 
poprzez jakieś gadżety też, linijki, nie wiem, tabliczka mnożenia, gdzieś rozdawane też te 
numery, żeby ktoś nie wstydził się poprosić o ten numer, tylko po prostu na gadżecie go dostał 
i on go weźmie do domu, może tędy. Ja nie mówię, że tak ma być. Chodzi mi tylko o to, że to 
właśnie było takie moje zaniepokojenie, że ona powiedziała, że ale ona nigdy nie słyszała o 
żadnym numerze i tutaj, żebyśmy nad tym jakby się pochylili, bo ja wiem, że przecież 
programy idą z miasta, że Wydział robi i tak dalej, ale no nie mniej jednak no ktoś nie wie, no 
a my dorośli chyba od tego jesteśmy, żeby tej młodzieży pomóc, więc to tak takie moje 
spostrzeżenie.

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska

Skontaktuję się z Miejskim Centrum Oświaty, ze szkołami i zobaczę, jak to wygląda 
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(niewyraźne).

Radna Lidia Gajdas

Dobrze, dziękuję bardzo.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękujemy, dziękuję. Czy jeszcze w tym, proszę bardzo, Pan Doktor Jędrzejko.

Radny Maciej Jędrzejko

Maciej Jędrzejko, ja bym miał taką sugestię, ponieważ rzecz dotyczy dzieci, a sprawa dzieci i 
młodzieży jest no szczególnie ważna, ale żeby używać też kanałów, którymi te dzieci się 
posługują, a one się posługują przede wszystkim Tik Tokiem, Facebookiem, i Instagramem 
więc myślę, że moglibyśmy bardzo tanim kosztem ponagrywać na przykład króciutkie filmiki 
na TikToka, na Instagrama, na Facebooka, czy to będą jakieś rolki, to są te nowoczesne 
narzędzia, ale są bardzo, bardzo proste i bardzo mają ogromną oglądalność. Myślę, że 
gdybyśmy coś takiego zrobili, to częściej by sobie dzieci to komórkami przekazywały nawet i 
byłoby to dla nas tanie, bo to jest, nagranie takiego filmiku to naprawdę nie jest problem, a w 
ten sposób rzeczywiście moglibyśmy dotrzeć do większości dzieci. To jest jakby jedna sprawa.
Druga sprawa to temat, o którym rozmawialiśmy już na poprzednich komisjach. To temat 
zachęcenia psychiatrów dziecięcych do tego, żeby w Tychach zamieszkali. I mieliśmy się 
zastanowić się razem wspólnie nad tym, czy nie jesteśmy w stanie zaproponować, czy 
zaoferować coś psychiatrom dziecięcym, tak, żeby zachęcić ich do tego, żeby oni jakby u nas 
chcieli stacjonować, czy też, nie wiem, wynajmować tanie mieszkania i tak dalej. Ja zdaję 
sobie sprawę, że jak są doświadczeni gdzieś tam lekarze, to oni pewnie nie mają tego typu 
problemów, ale być może na przykład lekarze, którzy są na stażach, czy tam młodzi lekarze 
po studiach, ale którzy już pracują jako psychiatrzy są w trakcie specjalizacji, to już są ludzie, 
którzy najczęściej gdzieś w poradniach już pracują. Gdybyśmy im mogli zaproponować na 
przykład mieszkanie, czy tego typu sprawy, to moglibyśmy też ich tutaj do nas ściągnąć. 
Kolejnym pomysłem było to, żeby zrobić jakiś rodzaj kongresu, na przykład psychiatrii 
dziecięcej u nas w mieście po to, żeby też Tychy błyszczały jako miasto, w którym dzieje się 
coś w zakresie psychiatrii dziecięcej. Jeżeli specjaliści będą słyszeć o tym, że w Tychach coś 
się dzieje, to być może też chętniej będą tutaj w ogóle do nas przyjeżdżać czy szukać u nas 
pracy, bo trzeba sobie jasno uświadomić, że rzadko kiedy, jakby miast w Polsce jest tysiąc, 
jesteśmy tylko jednym z nich, a psychiatrów dziecięcych w sumie w tej chwili jest około tysiąca 
w Polsce, więc to jest w ogóle jakaś straszna ilość, strasznie mało. Jak ja kończyłem studia, 
czyli tam 20 lat temu  to pamiętam, że psychiatrów dziecięcych było czterystu. Teraz ta liczba 
oscyluje gdzieś wokół 1 000 - 1 500, ale to i tak jest bardzo mało. Więc być może jakieś źródło 
zachęty w naszym mieście, które by powodowało, że jednak na lata byśmy tych psychiatrów 
dziecięcych mieli. Być może otwarcie oddziału, malutkiego oddziału psychiatrii dziecięcej na 
kilka łóżek dosłownie też byłoby, czymś zachęcającym psychiatrów do tego, żeby tutaj 
podejmowali pracę i tutaj też podejmowali pracę na przykład w poradniach. To tyle, dziękuję.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto jeszcze z Państwa? Myślę, Panie Doktorze, że może 
żeby te Pana uwagi nie pozostały tylko wypowiedzią, proszę to napisać w formie wniosku, 
przegłosujemy. To to są trzy wnioski, ja odnotowałem już sobie, kongres psychiatrii, 
ewentualne propozycje mieszkaniowe dla psychiatrów i nagrać filmiki odpowiednie już, że tak 
powiem odbiorców na odpowiednich profilach, nie, żeby, proszę napisać, pod koniec 
przegłosujemy. Dziękuję serdecznie. Czy jeszcze mamy jakieś pytania? Dziękuję wszystkim, 
którzy przygotowali materiał na dzisiejszy dzień. No troszeczkę ponarzekaliśmy, tak to już jest, 
w tej trudnej sprawie od zawsze narzekamy. W punkcie siódmym mamy zaopiniowanie 
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projektu uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry. Jest Pani Naczelnik Dorota 
Picho, bardzo proszę.

Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności Gospodarczej Dorota Picho

Szanowni Państwo, Casino spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Warszawie 
przy ulicy Dęblińskiej 5 wystąpiła do Rady Miasta Tychy o wydanie pozytywnej opinii o 
lokalizacji kasyna gry w Tychach przy alei Jana Pawła II w budynku Hotelu Tychy. Podstawę 
prawną złożenia wniosku przez spółkę odnośnie wydania opinii stanowi artykuł 35 punkt 15 
ustawy z dnia 19 listopada 2009 roku o grach hazardowych. Zgodnie z tym artykułem wniosek 
o udzielenie koncesji na prowadzenie takiego kasyna powinien zawierać właśnie pozytywną 
opinię Rady Gminy. Koncesję na prowadzenie kasyna gry zgodnie z artykułem 32 ustępem 1 
tej ustawy udziela Minister Właściwy do spraw Finansów Publicznych. Taka koncesja 
wydawana jest na okres 6 lat. No i pozytywna opinia Rady Gminy jest jednym właśnie z 
załączników do wniosku o udzielenie takiej koncesji.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję bardzo. To jest drugi wniosek już w przeciągu ostatnich dwóch miesięcy. Chodzi 
wyłącznie o naszą opinię o lokalizacji, a nie o tym czy ktoś dostanie koncesję, przypominam 
tylko, Pani Naczelnik o tym powiedziała. Bardzo proszę, otwieram dyskusję. Nie widzę takim 
razie przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa jest przeciw pozytywnemu zaopiniowaniu 
projektu uchwały o lokalizacji kasyna gry. Kto się wstrzymał? Nie widzę. Dziękuję uprzejmie. 
Przechodzimy do punktu kolejnego, to jest punkt 8, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały numer V/103/19 Rady Miasta Tychy z dnia 28 lutego 2019 roku w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach 
wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. Bardzo 
proszę. Będzie chyba Pani Dyrektor Dańczura, czy...

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Nie, Iwona Rogalska.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

A, Pani Iwona Rogalska, okej.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Dzień dobry, Szanowni Państwo, w grudniu ubiegłego roku Rada Ministrów uchwałą zmieniła 
kryterium dochodowe, jego wysokość ze 150 na 200, uprawniającego do korzystania z 
pomocy w formie programu rządowego "Posiłek w szkole i w domu". Stąd też, ten program 
jest realizowany w mieście Tychy. Stąd też bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie uchwały 
i możliwość dalszej realizacji programu zgodnie z wytycznymi rządowymi, czyli 200% kryterium 
dochodowego. Dziękuję.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Nie widzę. Przechodzimy do głosowania, kto z Państwa 
jest przeciw pozytywnemu zaopiniowaniu? Nie widzę. Kto się wstrzymał? W takim razie 
uważam, że jednogłośnie pozytywnie zaopiniowaliśmy tą uchwałę. Kolejny punkt, 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia powiatowego programu rozwoju pieczy 
zastępczej na lata 2023-2025. Otrzymaliśmy obszerny materiał na ten temat. Bardzo proszę, 
może nie będziemy go omawiać całego, bo to jest, że tak powiem wszystko dokładnie podane 
dla nas. Czy macie państwo w tym temacie pytania jakieś? Na komisjach temat pieczy 
zastępczej to nie jest pierwsza nasza informacja. Łącznie z goszczeniem osób, które, że tak 
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powiem, są rodzinami zastępczymi. Czy macie Państwo jakieś uwagi do tego programu? Nie 
widzę. W takim razie bardzo serdecznie proszę o przegłosowanie tego. Kto z Państwa jest 
przeciwko pozytywnemu zaopiniowaniu? Kto się wstrzymał? Kto jest za? Dziękuję bardzo. 
Dziękuję, Pani Dyrektor. Mamy 9a punkt i dotyczy właśnie, już sobie tytuł dokładnie kliknę, 
żeby, bo go nie mam napisanego. W sprawie określenia zadań powiatu z zakresu rehabilitacji 
społecznej na finansowanie w 2023 roku przeznacza się środki PFRON przekazane w formie 
zaliczki. Proszę bardzo, Pani Dyrektor.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Przepraszam tu na samym początku, że tak dosyć późno przedstawiliśmy materiał, ale 
wynikało to z tego, że zarząd PFRON musiał przyjąć rozliczenie 2022 roku,  a my też chcąc 
zachować ciągłość wypłaty świadczeń, wystąpiliśmy o zaliczkę do PFRON-u, żeby móc po 
prostu te świadczenia na bieżąco teraz ciągle realizować. I bardzo proszę też o pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję uprzejmie. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w punkcie 9a? Też projekt uchwały, 
który nam nie jest obcy, bo powtarza się bardzo często na komisjach. Kto z Państwa jest 
przeciw pozytywnemu zaopiniowaniu? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Jesteśmy 
jednogłośnie. Jesteśmy w punkcie odpowiedzi na wnioski Komisji. Złożyliśmy trzy wnioski. Też 
mamy odpowiedzi. Nie wiem, czytaliście Państwo? Wszystkie te odpowiedzi są udzielone 
dokładnie na zadane przez nas pytania. Czy mamy do tych odpowiedzi jakieś uwagi? Autorem 
w zasadzie tego dotyczącego i konferencji naukowo-dydaktycznej, jak również tego HPV był 
Pan Doktor Jędrzejko. Czy Pan Doktor ma jakieś uwagi do tych odpowiedzi, jakieś 
niejasności? Nie widzę. Dobrze, dobrze, dobrze, w takim razie bardzo serdecznie dziękuję za 
udzielenie odpowiedzi. No wniosek dla mnie jest taki, że smutno, że po 69 roku trzeba sobie 
za mammografię mimo wszystko zapłacić. Także tutaj to jest taka sprawa...

(niewyraźne) 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska

(niewyraźne) Pani Doktor, nie trzeba za nią zapłacić, bo lekarz skieruje na mammografię jeżeli 
jest ku temu jakiś powód.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

No dobrze, ale nie jest to profilaktyka,  to już jest powód, prawda? To jest już choroba. Ale 
ktoś kto pilnuje siebie i bada siebie sobie regularnie mammograficznie piersi, no to już dla 
niego profilaktycznie jest do zapłaty. Także my preferujemy, co by tu nie powiedzieć 
profilaktyki, więc to na pewno nie jest dobra droga, no ale taka jest. Natomiast w kwestii, że 
tak powiem rozpropagowywania szczepień HPV to mamy troszkę, jesteśmy trochę obolali, bo 
wszystko robiliśmy co mogliśmy i z efektem takim jak Pani Naczelnik nam wielokrotnie 
wspominała na sprawozdaniach o wszystkich programach profilaktycznych. I będzie tutaj 
odnośnie edukacji też jest odpowiedź, także bardzo serdecznie dziękuję. W takim razie 
przechodzimy do przegłosowania wniosków. Czy możemy prosić o wnioski, Panie Doktorze? 
Głos, głos. Nie słyszymy nic, nie słyszymy.

(niewyraźne) 

Radny Maciej Jędrzejko

Więc tak, wniosek pierwszy to wniosek o stworzenie krótkich materiałów, filmików 
reklamowych dotyczących promocji telefonu zaufania dla dzieci oraz informacji co do miejsc, 
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do których mogą zgłaszać się dzieci w kryzysie. I chodzi o to, żeby te, dokładnie ja to spiszę i 
prześlę Pani Przewodniczącej. Ale zaufania, tak, telefonu zaufania oraz informacji co do 
miejsc, do których mogą zgłaszać się dzieci i publikacji tych filmików w mediach 
społecznościowych TikTok, Facebook, Instagram.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję bardzo. Kto z Państwa jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Wniosek 
został zaopiniowany pozytywnie. Drugi wniosek.

Radny Maciej Jędrzejko

Drugi wniosek to był wniosek w sprawie, proszę mi przypomnieć, bo ja go tutaj...

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Już mówię, gdzieś to zanotowałam, drugi to były mieszkania dla psychiatrów.

Radny Maciej Jędrzejko

Tak, czyli wniosek o stworzenie, wniosek o stworzenie, właśnie nie bardzo wiem, jak to teraz 
ująć w słowa, tu poproszę o pomoc, o stworzenie bazy mieszkaniowej  dla psychiatrów, dla 
specjalistów psychiatrii dziecięcej, specjalistów psychiatrii dziecięcej  w Tychach.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Które przyciągały do miasta po prostu tych akurat lekarzy, tak? o to chodzi.

Radny Maciej Jędrzejko

W celu zachęcenia czy zachęty...

Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Konieczna

Możliwości może, możliwości.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

No, możliwości, tak, tak.

Radny Maciej Jędrzejko

Stworzenie możliwości bazy mieszkaniowej, to może spróbujmy to razem może stworzyć.

Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Konieczna

Moża?

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Tak.

Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Konieczna

Pani Przewodnicząca, jak chciałam tylko poprosić, czy nie dobrze by było, ponieważ myśmy 
wspólnie też i z Panią Przewodniczącą, jak i również z Panem Radnym, rozmawiali na temat 
stworzenia takiej bazy, ale nie tylko dla lekarzy psychiatrów czy psychologów, ponieważ 
również brakuje nam właściwie wszystkich lekarzy i chcieliśmy do naszego miasta ściągnąć 
lekarzy, właśnie tworząc bazę mieszkaniową. Czy nie byłoby dobrze, bo to też jakby dotyczy 
naszej komisji nie tylko spraw psychologiczno-psychiatrycznych.
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Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Stworzenie bazy mieszkaniowej w celu...

Radny Maciej Jędrzejko

Dla lekarzy specjalistów oraz w trakcie specjalizacji. Specjalistów oraz w trakcie specjalizacji 
w Tychach, w celu przeciągnięcia, czy jak napisać, zachęty...

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Zachęcenia, zachęty. Zachęcenia do pracy w naszym mieście, no.

Radny Maciej Jędrzejko

Zachęcenia do pracy w naszym mieście. Czyli brzmienie byłoby takie na ten moment. 
Wniosek w sprawie o utworzenie, o możliwość stworzenia bazy mieszkaniowej, stworzenia 
bazy mieszkaniowej dla lekarzy specjalistów. Może napiszmy specjalistów i w trakcie 
specjalizacji.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Tak, tak.

Radny Maciej Jędrzejko

Specjalizacji w Tychach, w celu zachęcenia do pracy w naszym mieście. Chodziłoby mi, bo tu 
jeszcze chciałbym ująć w tym wniosku tą kwestię, że chodzi nam o tych specjalistów, których 
brakuje. Czyli może mieszkanie dla brakujących lekarzy specjalistów, możliwości stworzenia 
bazy mieszkaniowej dla deficytowych, deficytowych lekarzy specjalistów w trakcie 
specjalizacji, w trakcie specjalizacji w Tychach, w celu zachęcenia do pracy w naszym mieście 
i realizacji zadań  terapeutycznych dla naszych mieszkańców. To byłoby takie brzmienie. Czy 
wszyscy go akceptują, czyli wniosek w sprawie możliwości stworzenia bazy mieszkaniowej dla 
deficytowych lekarzy specjalistów to źle brzmi, dla deficytowych lekarzy, dla lekarzy...

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Specjalności, specjalności medycznej.

Radny Maciej Jędrzejko

Dla lekarzy deficytowych specjalności, dla lekarzy deficytowych specjalności w Tychach w celu 
zachęcenia do pracy w naszym mieście, realizacji zadań terapeutycznych dla naszych 
mieszkańców.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dobrze. Kto z Państwa jest przeciw? Nie widzę. Kto z Państwa wstrzymał się od głosu? Nie 
widzę. Dziękuję bardzo. Wniosek również poparliśmy jednogłośnie. No i trzecia (niewyraźne) 
sprawa tylko kongresu psychiatrii.

Radny Maciej Jędrzejko

Tak, czyli organizacja, czyli wniosek w sprawie organizacji kongresu psychiatrii dziecięcej w 
Tychach, który miałby na celu pobudzenie zainteresowania...

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Naszym miastem. Naszym miastem.
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Radny Maciej Jędrzejko

Naszym miastem, tak, który miałby, miałby na celu pobudzenie zainteresowania tych 
specjalistów naszym miastem i co miałoby potencjał...

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Może wystarczy, Panie Doktorze to wystarczy.

Radny Maciej Jędrzejko

Wystarczy, tak? 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Tak.

Radny Maciej Jędrzejko

Dobrze, czyli wniosek w sprawie organizacji kongresu psychiatrii dziecięcej w Tychach, który 
miałby na celu pobudzenie zainteresowania tych specjalistów naszym miastem.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Naszym miastem, tak jest.

Radny Maciej Jędrzejko

Ja te wnioski prześlę mailem, dobrze, Pani Przewodnicząca? 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dobrze, ale do Biura Rady Panie Doktorze, do Biura Rady.

Radny Maciej Jędrzejko

Do Biura Rady, dobrze.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Bardzo proszę, kto z Państwa jest przeciw? Kto z Państwa się wstrzymał? Kto z Państwa, to 
znaczy, że za. Dobrze, to był ostatni punkt naszego dzisiejszego posiedzenia. Czy mamy 
jeszcze wolne wnioski i co mamy jeszcze do powiedzenia?

Radny Maciej Jędrzejko

Ja miałbym, jeśli można. W związku z prowadzącymi przeze mnie konsultacjami społecznymi 
tymi na dyżurach skontaktowała się ze mną moja koleżanka, Pani Doktor Fizia, która jest 
lekarką, ale też jest osobą niepełnosprawną i ja ją poprosiłem o to, żeby zrobiła listę 
problemów dla osób niepełnosprawnych w Tychach, żeby tak siadła i po prostu porządnie 
napisała, gdzie są takie realne problemy, których my jako osoby pełnosprawne jakby nie 
dostrzegamy lub się z nimi nie borykamy. I taką listę ona stworzyła. Ja tą listę pozwoliłem 
sobie przesłać Pani Przewodniczącej Urszuli, Pani Przewodniczącej Koniecznej i Panu 
Prezydentowi Maciejowi Gramatyce. To jest lista dość długa, ale i dość szczegółowa. 
Natomiast myślę, że po zapoznaniu się moglibyśmy na kolejnej Komisji na ten temat 
porozmawiać jeśli to możliwe, bo to są w większości przypadków rzeczy, które są naprawdę 
tylko i wyłącznie decyzyjne, a bardzo znacznie ułatwią życie osobom niepełnosprawnym w 
mieście i nie wymagają dużych nakładów, tylko wymagają paru decyzji na poziomie 
dyrektorów czy naczelników i to już wystarczy, żeby im się żyło lepiej. To jest jakby jedna 
sprawa. A druga sprawa to taki pomysł, który pojawił się w wyniku tego, że gdzieś tam wpadła 
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mi w ręce informacja, że w którymś z miast powstała restauracja prowadzona przez osoby z 
Zespołem Downa i ponieważ tutaj w Tychach mamy taką rodzinę, Państwo Plewniowie, Pani 
Alicja i Pan Wojciech Plewnia, którzy mają córkę z Zespołem Downa. To jest dość szczególna 
rodzina, dlatego, że pani Alicja założyła jako pierwsza w Polsce w Internecie taki blog, a 
właściwie takie forum dyskusyjne, które nazywa się Zakątek 21. I to było największe forum w 
Polsce, które powstało w Tychach i które przez bardzo wiele lat skupiało wszystkie osoby, 
rodziców dzieci z Zespołem Downa. I pomyślałem sobie, czy nie byłoby dobrym pomysłem, 
żeby tutaj u nas w Tychach też stworzyć taką restaurację prowadzoną przez osoby z 
Zespołem Downa i czy nie znaleźlibyśmy na to jakiegoś takiego pomysłu, żeby te osoby 
aktywizować, ponieważ no największym problemem tych osób z Zespołem Downa jest to, że 
one tylko do pewnego momentu mogą się,  czy też są zaopiekowane przez te ośrodki, które 
się nimi zajmują, a potem ani nie ma dla nich za bardzo pracy ani właściwie nie bardzo jest z 
nimi co robić. Nie ma żadnej aktywizacji, a niestety mózg osoby z Zespołem Downa wymaga 
ciągłej aktywizacji, bo w przeciwnym razie ulega uszkodzeniu i ulega po prostu piorunującej 
czy galopującej...

(niewyraźnie)

Tak, więc chodzi o to, żeby, więc chodzi o to, żeby tym osobom jakoś pomóc, a mamy tych 
osób jednak trochę w Tychach i być może gdyby choćby rotacyjnie na przykład te osoby mogły 
pracować za wiecie, kilkanaście złotych, ale żeby miały pracę, żeby mogły pracować, a 
jednocześnie mielibyśmy w mieście restaurację prowadzoną przez osobę z Zespołem Downa, 
oczywiście pod nadzorem osób pełnosprawnych, myślę, że to byłoby i promocyjne dla miasta, 
a jednocześnie realnie byłoby pomocą dla tych rodzin, które te dzieci z Zespołem Downa, 
często dorosłe już dzieci z Zespołem Downa mają. Więc taki też rzucam temat i pomysł, bo on 
byłby, też nie byłby być może bardzo drogi w realizacji, a jednocześnie no byłby takim 
pomysłem i ciekawym w skali ogólnopolskiej no i przez to, że tutaj w Tychach powstał ten 
Zakątek 21 jako pierwsze w Polsce takie miejsce skupiające tych ludzi to to byłoby 
kontynuacja pewnej tradycji. I też chciałbym, żeby w jakimś momencie, żebyśmy się nad tym 
pochyli.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca pamięta dokładnie, my troszeczkę mamy smutne 
doświadczenia, bo myśmy stworzyli już taką restaurację, stołówkę właściwie na osiedlu N i 
ona jakiś czas funkcjonowała i wydawało nam się że rzeczywiście tylko nie dla osób z chorobą 
Downa tylko dla niepełnosprawnych, i ona niestety padła, ona padła mimo, że naprawdę 
staraliśmy się bardzo, zainwestowaliśmy w to jako miasto i to się nie udało Także, że tak 
troszeczkę, oczywiście, próbować, temat jest otwarty, natomiast doświadczenia nasze już 
jakieś są w tej materii. To nie jest tak, że to jest zupełnie dla nas nowość, nie.

Radny Maciej Jędrzejko

Być może, byśmy...

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Temat do przegadania oczywiście, jasne, jasne.

Radna Lidia Gajdas

Pani Przewodnicząca, ja mam tylko prośbę o tym, jak mówił tutaj kolega Maciej odnośnie pani 
doktor, która tam przesłała tą listę, żebyśmy nad nią się też pochylili, podyskutowali. Ja bym 
prosiła, żeby może rozesłać wszystkim Radnym z Komisji, żebyśmy mieli też no nad czym 
pracować, nie? Dziękuję serdecznie, dziękuję bardzo.

16

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=500309

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-27 18:20:17



Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękuję. Czy jeszcze są, bardzo proszę, Pani Przewodnicząca.

Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Konieczna

Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, wszyscy Państwo Radni na pewno wiecie, 
ponieważ na ostatniej sesji, czy nawet wcześniej żeśmy głosowali uchwałę dotyczącą jakby 
przeniesienia terminu wyborów naszej Tyskiej Rady Seniorów. A było to przede wszystkim 
spowodowane to, że pracowaliśmy w zespole Pani Przewodnicząca, jak i również Pani 
Naczelnik Wydziału Obsługi Rady, jak i również Pan Mecenas Nosalik nad nowym statutem. A 
nowy statut jakby wymaga tych zmian nie tylko sprawy formalne, ale również po szerszej 
dyskusji z Uniwersytetem Trzeciego Wieku, jak i również i z instytucjami publicznymi, którzy 
zajmują się wsparciem osób starszych. Okazało się, że dobrze by było, aby Rada Seniorów 
składała się właśnie z instytucji publicznej i organizacji pozarządowych  wszystkich, a mamy w 
Tychach około 13 takich instytucji. I ja chciałam powiedzieć, w ramach informacji, że dzisiaj 
otrzymałam właśnie taki wykaz tych wszystkich instytucji od Pani Naczelnik Iwonki 
Bińkowskiej, za co serdecznie dziękuję i w najbliższym czasie zorganizuję spotkanie z Panią 
Przewodniczącą, w tym zespole będziemy pracować, żeby dopiąć ten nasz propozycje statutu, 
ponieważ on można powiedzieć, w 98% jest już przygotowany. Nawet na ostatnim spotkaniu w 
Urzędzie Miasta, które odbyło się spotkanie z Radą Seniorów, żeśmy przedyskutowali również 
na tym spotkaniu swoje pomysły, składała tutaj obecna pani Lonia Giedwiłło, no i mamy 
powiedzmy sobie już jakąś opinię Tyskiej Rady Seniorów, ale jeszcze na marcowej sesji 
będziemy musieli przegłosować ten statut i muszą być jeszcze konsultacje. To jest jakby 
jedna sprawa w ramach takiej powiedzmy sobie informacji. A druga sprawa, Pani 
Przewodnicząca, Szanowni Państwo, chciałam zapytać, czy niedobrze by było, aby 
zorganizować, czy na Komisji, przede wszystkim w planach naszej Komisji takie sprawozdanie 
z realizacji polityki senioralnej, ponieważ ta polityka senioralna została przygotowana na pięć 
lat, od 2020 roku do 2027. W związku z tym, że właśnie w czerwcu będziemy mieć wybory do 
Tyskiej Rady Seniorów to może po tych 2,5 roku dobrze by było takie sprawozdanie 
przedstawić. To daję pod rozwagę, chyba, że Pani Przewodnicząca uzna, że powinnam 
zgłosić taki wniosek, to też bym to uczyniła jako cała komisja.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Nie, nie, nie, dziękuję bardzo za to, tylko pytanie jest jedno, czy ma to się odbyć jeszcze w tej 
pierwszej połowie roku, teraz, czy...

Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Konieczna

Tak.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Tak, tak, tak. No to w takim razie, no będę musiała na sesję wystąpić po prostu z prośbą o 
zmianę, prawda, porządku obrad, planu pracy raczej naszej komisji to moglibyśmy dziś się 
ustalić, na który miesiąc? 

Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Konieczna

Myślę, że na maj, bo jeżeli w czerwcu są wybory, to w maju, tak. I czy jest teraz taka potrzeba, 
żeby złożyć wniosek? 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Nie, nie, nie ja złożę poprostu wniosek na sesji do...
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Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Konieczna

Jako komisja.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Jako Komisja, dobrze? 

Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Konieczna

Fajnie, bardzo dziękuję.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Fajno. Dziękuję bardzo. Czy jeszcze mamy jakieś tematy? Nie widzę. W takim razie...

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

Ja mogłabym, Pani Przewodnicząca?

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Tak, proszę bardzo.

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

Jeżeli można to cieszę się, że mogłam dzisiaj uczestniczyć w tym spotkaniu, bo wiele 
ciekawych rzeczy się dowiedziałam. Ja jestem członkinią Tyskiej Rady Seniorów, ale 
reprezentuj też samorząd słuchaczy Uniwersytetu Trzeciego Wieku. I w trakcie różnych 
rozmów z seniorami pojawił mi się taki, pojawił mi się temat takiego rozwiązania 
teleopiekuńczego Comarch Opaska Życia, ponieważ nie wiem zbyt wiele na ten temat jak to 
się dzieje na terenie naszego miasta. Chciałam Państwa zapytać, jak to wygląda, ponieważ 
kiedyś w Bojszowach próbowałam ten temat wdrażać, ale ze względu na koszty im się tego 
nie udało zrobić i nie wiem, czy to w Tychach działa, czy jest w ogóle możliwość takiego 
działania, ponieważ jest to rzecz naprawdę wspaniała i nieoceniona, jeżeli chodzi  o osoby 
starsze, często niepełnosprawne, pozbawione takiej codziennej całodobowej opieki. Ta 
opaska ma niesamowitą funkcjonalność. Wszystkie te przyciski SOS, powiadamiania o 
lekach, czujniki bezruchu, upadków i inne historie no to jest rzecz wspaniała. Po prostu pytam, 
bo nie wiem, czy to w ogóle na terenie miasta zostało kiedykolwiek wdrożone, rozważane i czy 
jest możliwość po prostu przygotowania takiego tematu?

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Przepraszam najmocniej, proszę mi jeszcze raz powtórzyć dokładnie (niewyraźnie).

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

Comarch, to jest takie, nazywa się to Comarch, Comarch się pisze, Opaska Życia.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Ale to...

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

I to jest rządowy program realizowany przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej, który 
umożliwia gminom otrzymanie dofinansowania na jego przygotowanie i wdrożenie w mieście.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik
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Dziękuję. Czy Pani Dyrektor Iwona Rogalska jest jeszcze?

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Tak, jestem, oczywiście.

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

Na pewno Pani zna ten temat.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Ponieważ my zresztą procedowaną uchwałą Rady Miasta realizowaliśmy projekt unijny, gdzie 
właśnie takie opaski do czerwca tego roku w ramach utrzymania trwałości projektu 
funkcjonują i te opaski osoby starsze nieodpłatnie otrzymują i są wykorzystywane.

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

I będzie kontynuowany dalej, tak? 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Mam nadzieję, że tak, tak, oczywiście.

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

Dziękuję bardzo. To przekażę taką informację na terenie Uniwersytetu. Gdzie takie osoby 
mogłyby się zgłaszać?

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Do pracowników socjalnych w rejonie.

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

Dobrze, dziękuję bardzo.

Radna Lidia Gajdas

Ale jeszcze chyba, ja jeszcze, bo tu Pani Lonia dobre pytanie zadaje, Pani Dyrektor, może, 
czy gdyby Pani mogła odpowiedzieć, czy przez osoby starsze, te osoby starsze muszą 
spełniać jakieś wymagania? Czy, bo myślę, że Pani Loni też o to chodzi, tak, czy Pani 
przekaże tylko seniorom, że można się udać i oni pójdą, ale czy dostaną, czy muszą, nie 
wiem, mieć zarobek, czy jest coś wymagane?

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Przy trwałości projektu jest to niezależnie od dochodu osoby. Wiadomo, że muszą to być takie 
osoby, które no gdzieś no są wskazania do tego, żeby taką opaskę mieć. To jakieś zdrowotne, 
jeżeli osoby są samotne, są tylko usługi opiekuńcze, gdzieś czasowo, rodzina nie zawsze 
może tą osobą się zająć. No więc no tych opasek też nie mamy na tyle dużo, żeby gdzieś 
nam, żeby teraz Pani nie zrobiła takiej reklamy, że nam wszyscy seniorzy z Tychów przyjdą, 
ponieważ no w tym momencie już powiem, że nie jesteśmy w stanie takiej dużej ilości osób 
też obsłużyć.

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

A o jakim rzędzie wielkości mówimy? 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska
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Tych opasek, wie Pani co...

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

4, 5 osób, jeżeli takie będziemy mieli?

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Tak, to bez problemu, oczywiście.

Przedstawicielka Tyskiej Rady Seniorów

Dobrze, dziękuję bardzo.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska

Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dobrze, bardzo serdecznie dziękuję. W takim razie czy jeszcze mamy jakieś ważne tematy?

Radny Maciej Jędrzejko

Ja tylko jedną mam uwagę, bo nie dopowiedziałem tego co do tej restauracji  dla tych osób, 
prowadzonych przez Zespół Downa, moim pomysłem było, żeby założyć herbaciarnię, czyli 
taką naprawdę nie wymagającą bardzo wiele zaangażowania, żadnej kuchni, wiecie, nic 
takiego, gdzie można się byłoby jakoś można oparzyć i tak dalej, ale herbaciarnię, jakieś miłe 
miejsce takie, gdzie można by przyjść po prostu na herbatę obsługiwane przez te osoby z 
Zespołem Downa. To tyle.

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik

Dziękujemy bardzo. Dziękuję serdecznie w takim razie, bardzo dzisiaj (niewyraźnie). 
Zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję uprzejmie.

20

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=500309

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-27 18:20:17

http://www.tcpdf.org

